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PA~TEA TECNICĂ 

DAtULE DE SEAMA ALE ŞEDINŢELOR COMITETULUI 
SOGIETAŢll POLITECNIGE 

Şedinţa Comitetului dela 3 Aprilie I907. 

Şedinţa se deschide la orele 91/ 4 sub preşedenţia D-lui 
Preşedinte Al. Oottescu. 

Prezenţi sunt D-nii: Gr. Oasim:ir, V. Cristescu., N. Gallea, 
St. Gheorghiu, A. G. loachirnescu, I. Ionescu, E. Pangrati, G. 
Popescu, V. Voiculescu. 

Se citeşte procesul-verbal al şedinţei precedente şi se a
probă cu mici modificări. 

Se votează ca membri noui: Albert l'rleyer, P. Quintescu, 
O. Quintescu, 1. Nicolaescu. 

D-l Cassier G. Popescu arată că în budget este prevăzut 
un comptabil cu leafa de 100 lei lunar. Este indispensabil însă ca 
acest comptabil să fie lângă D-sa, şi o persoană de încredere a 
D-sale. Actualul comptabil, D-l I. Mircea, fiind slujbaş într'un alt 
serviciu, nu poate fi chemat ori de câte ori interesele Societăţii 
vor cere, şi de aceia, de acord cu D-l Preşedinte, a angajat ca 
comptabil pe D-l N. Grigorescu din Serviciul hidraulic, cu 80 lei 
lunar. Cei 20 lei ce rămân disponibili, au fost sporiţi cu încă 
30 lei, înfiinţându-se, numai până la finele anului curent, un post 
de bibliotecar pentru D-l I. Mircea, rămânând ca până atunci 
D-sa să · pue în regulă biblioteca Societăţii. 

Roagă Comitetul să aprobe acest aranjament şi sporul de 
cheltueli budgetare. 

Comitetul aprobă. 
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D-l Cass iel' sp une apoi că sunt foarte mulţi din membri 
ca re nu'ş i plătesc cotizaţiunil e. Unii au ajuns chiar la 9 ani în
târziere. Intreabă ce e de făcut cu aceştia, căci d eşi li s'au scris 
de mai multe ori dela începutul anului până în prezent, totuşi 
nu răspnnd ş i nu propun nici un aranjament. 

Comitetul decide a se citi lL ta celor întâ.rziaţi mai mult 
de '.3 an i şi care nu achit ă nimi c în prezent, spre a se proceda 
la radiarea lor, co nform statutelor. 

D-l Ionescn este de pă. rere ca radiarea să se aducă la cu
noştinta membril or radiaţi într'un mod oar ecare, căci sunt mulţi 
care îu urmă „ i-au exprimat mirarea că sunt radiaţi pentru sume 
mici pe care le-ar fi putut plă.ti deodată. 

D-l Uheorghiu 8 1., propune ca în acest scop să nu se su
prime trimiterea Buletinului odată cu radi er ea, ci să li se tri
m eată şi Bulet.inul în care se puhlicti, şedinţa Comitetului · cu 
radierea. 

D-l G/' . Casi 111il' so opune la încunoşti inţarea radierii, de 
oarece în cetarea trimiterii Buletinului este o probă suficientă d'i, 
cel care n u-1 mai prim e, te: nu mai este membru al Societăţii. 

D-l A. Joachilll escu, susţine că. radierea trebueşte comu
ni cată. 

Comitetu l decide : ca radierea să se facă cunoscut printr'o 
scrisoare imprim ată, semnată «Comitetul». 

Se cit e. te lista membrilor întfi,rziati si sunt radiati D-nii : "' "' , , 
v: Apostoleanu, Fascii Radu, 1'. Burghelea, Cerckez-Cristodulo 
l\ „ C. Hâlâceann, G. VcUea.nu, Ştefctn .1Vlateescu, G. Arghirescu, 
G. Ţzâpârdea, N. Saegiu, Gr. Antonescu, C. Ar9hirescu, I Ar
bore, I Ravici, I Iacovache, architect P. Antonescu, St. Cezianu, 
Gallici 1ttilio, Gh. Hazu.. 

Se con s ideră ca demisionat D-l St. Ffepites, care în urma 
demisiunii nu a mai plătit nici o cotizaţiune, declarând încasa
torului că ş i-o menţine, însă car e la darea demisiunii era în 
cusent cu plata. 

Se admite acelaş lucru pentru D-l maior Oct. Boian. 
Se admite aranjamentul D-lui N . Ciicu S tarostescu. rela

tiv la plata cotizaţiunilor întârziate. 

D-l cassier Popescu spune că dela seratele Societăţii s'a 
încasat 1299 lei şi s'a cheltuit în total 943 lei 97 bani, în care 
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sunt coprinse şi plata imprimatelor făcute pentru dânsele; ră
mâne astfel un excedent de 355 lei, 03 bani. 

D-sa spune că Comisiunea de excur iuni a emi ideia ca 
această sumă să fie destinată formării unui fond pentru cum
părarea unui pian. 

D-l St. Gheorghiii susţine ace t lucru. 
D-l Gr. Casi1nir, nu este de părere, de oarece nu ar avea 

cine să'l întretie. , 
D-l Voic-ulescn crede că mai întâi să e formeze fondul şi 

apoi să se decidă a ·upra lui. 
Se admite înfiinţ:-l.rea unui fond în acest scop. 
D-l cassier Popescu, spune că D-l G. Popovici, care fu e e 

radiat cere a fi reînscris în Societate. 
Comitetul admite, cu condiţiunea ca D-sa să achite toate 

cotizaţiuni le care le datora în momentul radierii ş i să continue 
cu plata cotizaţiunilor dela data readmiterii. 

D-l Cassier Popescu arată că încasările Societăţii merg bine 
.şi D-sa prezintă situaţiunea financiară la 31 Martie 1900 care 
se încheie cu 12.604,92 la venituri şi 11.282,21 la cheltueli. Chi
ria localului fiind plătită până la 23 Octomvrie. 

Şedinţa se ridică la 101/ 2 seara. 
Aprobată în şedinţa Comitetului din 8 Mai 1907. 

Preşedinte, AL. COTTESCU. 
Secretar, I. D. Teodor. 

Studiu comparati~ intre normele rderitoare ta construcţiunile în 
beton armat din El~dia si Germania. • • 

1. Introducere. 

A vântul, pe care l'au luat construcţiunile în beton armat 
în ultimul deceniu pe de o parte, iar pe de alta unele nenoro
·ciri întâmplate fie din cauza lipsei de scrupulozitate a câtorva 
.antreprenori, fie din cauza unui control superficial, au decis pe 
inginerii şi arhitecţii ţărilor apusene să stabilească norme, după 
care să se execute lucrările şi pe baza cărora să se controleze 
.construcţiunile în beton armat. Astfel în 1902 au fost sezizate 
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